

Von einem vorbildl. Priesterterziaren in Appenzell

„Reverenter semper memorandus R. D. Franciscus Grunder Appencellensis ac SS. Theologiæ Doctor, qui anno hoc [1697] fastis felicis æternitatis inscribitur, sanctitate vitæ, compluribusque aliis animi dotibus parit *Ordini nostro Seraphico Tertiario* insignem gloriam ac dignissimam memoriam. Hujus itaque *Ordinis de Poenitentia plures per annos zelosissimus alumnus*, omnes semper numeros, vitæ licet integerrimæ, vere poenitentis ad omnium ædificationem et claritatem Sui nominis absolvit. Meritis demum et annis gravis animam felicem exspirat in Martio.

Cæterum ejus nominis ac virtutis non modo apud indigenas sed et exteris tam celebris semper erat fama, ut ad colenda ejus funeralia ingens populus undique confluxerit elata voce ipsius apud Deum merita cunctis invocantibus. Neque defuit hujus apud omnes opinionis prodigium. Eadem quippe hora, qua corpus ejus in ecclesia exponeretur quinque splendidissimi soles omnibus præsentibus inspectantibus et portentum hoc admirantibus, in Cœlo apparuere, qui usquedum corpus ejus terræ mandatum fuit, radios suos semper adaugentes permandere. Unde non levi arguento deductum, illibatam Francisci animam velut solem meritis radiantem Cœlis feli-citer fuisse insertam.“ (Annales Prov. N. Helvet. ad A. 1697. P. A. Lz. Bd. 123, S. 150 f.)

Zur Entlastung und Ehrenrettung des P. Ludwig Vonwil aus Luzern, Exprovinzial

In seinem interessanten, mit Bienenfleß aufgebauten Berichte über die Visitationsreise des hochwürdigsten P. General Innozenz von Caltagirone durch die Schweizerprovinz in diesen „Collectanea Helveticò-Franciscana“ oben S. 201 ff., beschäftigt sich der Verfasser einläßlich mit P. Ludwig Vonwil aus Luzern und mit den Strafen, welche P. General wegen zwei zu kostlichen Altarbildern in Solothurn ihm auferlegt hat. Er weist nach, wie P. General damals mit einer wichtigen Mission am französischen Hofe zu Gunsten des Friedens betraut war und wie er, um sie glücklich auszuführen, der Unterstützung durch den französischen Ambassadoren Caumartin dringend bedurfte, wie dieser diesen Umstand offenbar benutzt habe, um für frühere diplomatische Mißerfolge sich zu entschädigen und einen alten Groll gegen P. Ludwig zu befriedigen.